
 

 

 

 

 

Udenrigsudvalget 

Folketinget 

 

 

Udenrigsudvalget har efter ønske fra Pia Kjærsgaard (DF) anmodet om, at jeg i et 

kommende samråd besvarer følgende to spørgsmål:  

 

”Statsministeren bedes redegøre for regeringens stilling i sagen om børnene i det 
nordlige Syrien herunder redegøre for følgende: 

- Har regeringen aktuelle planer om at hente børnene til Danmark med eller uden 

deres forældre, og har regeringen igangsat et arbejde herom? 

- Er der overensstemmelse mellem statsministerens og udenrigsministerens linje i 

sagen? 

- Hvad er regeringens planer fremadrettet for børnene i Syrien?” 

(URU samrådsspørgsmål AB, alm. del) 

 

og  

  

”Statsministeren bedes redegøre for, hvad det har medført, at regeringen nu mener, 
det måske er muligt at hente børn fra Syrien til Danmark, uden at deres forældre 

følger med, i modsætning til tidligere, hvor statsministeren har betragtet netop det 

som en umulighed?” (URU samrådsspørgsmål AC, alm. del) 

 

Jeg lægger stor vægt på, at spørgsmål fra Folketinget besvares i overensstemmelse 

med de gældende regler. Der har i den forbindelse under skiftende statsministre været 

fast praksis for, at det er den ansvarlige ressortminister, der besvarer spørgsmål fra 

Folketinget om en given sag på regeringens vegne.  

 

Jeg skal på den baggrund anmode om, at samrådsspørgsmål AB og AC, der vedrører 

regeringens politik i forhold til børnene med dansk tilknytning, der befinder sig i 

flygtningelejre i Syrien, stilles til udenrigsministeren som den ansvarlige minister.  

 
 

 

 

 

 

 

Med venlig hilsen 

 
Mette Frederiksen 

København, den 6. april 2021 
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